
PROTOK6L Nr XLVV2oU

z sesii Rady Gminy Rybno odbytei w dliu 19 grlrd'iia 20tr7 r.
w 6wietlicy wieiskiei w Dfbieniu pod przewodnictwem

Pana Andrzeia Kornackiego - Pizewodniczqcego Rady Gminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Soboczy ska - Inspektor ds. obslugi Rady i Kadr w
Urzedzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:00, zakoiczono o godz.14:35

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

W s€sji bieze udzial 14 Radnych

Nieob€cni Radni: Bogdan Wantowski

- lista obecnosci stanowi zalqcznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w s€sji uczestniczyli:

l.Pan Tomasz Wegrzynowski - W6tt Gminy

2.Pani Joldnta Jendry(ka - Selretarz Gminy

3.Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Cminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca Prawny

5.Pan Janusz Kaczmarek -Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego

6.Soltysi

- lista obecnoSci stanowi zalqcznil do Protokolu

T.Mieszkafcy

Porzqdek 6e3ii:

Ad.1 i 2 Otwarcie s€sii i stwierdzenie prawomocno6.i obrad.

Obrady XLVI sesii Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 Pan Andrzei Kornacki Ptzewodniczqcy

Rady Gminy. Powital wszystkich ob€cnych na sali obrad a nasepnie stwi€rdzil, 2e po sPrawdzeniu

listy obecnoki, na sali znajduj sie 14 radnych co stanowi kworum do Podejmowania Prawomocnych

uchwal.

Ad.3.U6talenie porzadku oblad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad.

Kieruiqc nasepnie zapytanie o propozycje zmiany Porz4dku obrad

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Ianusz Kaczmarek zwr6cil sie o motliwo6d wystAPienia

w sprawie wniosk6w do budi€tu na 2018 rok, kt6re wPfynely do Powiatu, jako Punkt Przed

podjeciem uchwav w sprawie uchwalenia budietu Gminy Rybno na 2018 rok

Wiec€j wniosk6w o zmiane porz4dku obrad nie *'niesiono.



Po czym Przewodniczqry poddal pod gtosowanie wniosek pana lanusza Kaczmatka.
Rada Cminy w glosowaniu iawnym na ustawowy skiad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14 Radnych
glosami:

-'.za|, - 9

- ,Ptzeciw' - 0

-,,wstrzymuiegch sie" - 5

$niosek p.zyjeta.

Po czym poddalpod glosowanie porzEdek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na usrawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno€ci 14 Radnych
glosami:

-,,2 " -1[
- ,,Pneciw' - 0

-,,wstrzymuiqrych si€', - 0

Przyifla porzqdek obrad xLvI sesii Rady cmin, kt6ry po otwarciu sesii, i stwierdzeniu
Prawomo€nosci obrad iest nast€puiecy:

4.PEyigcie protokolu z XLV sesii Rady cminy Rybno..
5. Podiecie uchwaly w sprawie Wietotetniej prognozy Finansowej cminy Rybno na lata 20&2032:
1) prz€dstawienie przez W6jta Cminy opinii Regionalnejlzby Obrachunkowej w Olsztynie o projekcie
Wielolehriej Prognozy Finansowej na lata 2018-2032,

2) podiecie uchwaty.

5.Wysttpienie Pana Janusza Kaczmarka Radnego Rady powiatu Dziatdowskiego.
T.Uchwalenie budietu cminy Rybno na 2OtS rok :

1) przedstawienie przez W6jta Gminy proiektu budlenrw-3z z iego uzasadnieniemi

2) pr@dst^wiene przez W6jta cminy opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej w Olsztyme o proiekcie
uchwaly budZetowei;

3) wyst4pienie Przewodnicz4cego Komisji Bud2etu i Finans6w - przedstawienie opmii Komisii
Budzetu i Finans6w Rady Gminy Rybno w sprawie projektu budzetu na 2018 rok;
4) stanowisko W6jta do opinii i wniosk6w Komisii Budzetu i Finans6wj
4) dyskuia;

5) podiecie uchwaly w sprawie uchwatenia budzetu cminy Rybno na 2018 rok.
S.Podif€ie uchwd w nastepuiqcych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej cminy Rybno na lara 2017_2022

2) zmian w budiecie Gminy Rybno na 2017 rok;

3) Gminnego Prograrrru profilaktyki i Rozwiqz),r^/ania problem6w Alkoholowych;



4) przigcia sprawozdania z realizacji progiamu usuwania wyrob6w zawieral4cych azbesl z

terenu Gminy Rybno w 2016 roku;

5) prziecia ,,Plogramu Ochrony Srodowiska dla Gminy Rybno do roku 2O2U';

6) uzgodnienia projektu uchwaly Sejmiku Wojew6dztwa Warmiisko-Mazurskiego w

sprawie Ha:rtowieckiego Obszaru Chronionego Krajobrazu;

4 zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizinej Rady Gminy Rybno na 2018 roki

8) zatwierdzenia plan6w pmcy komisji stalych Rady Gminy Rybno na 2018 rok.

g.Wolne wnioski i zap''tania.

l0.Zamknigcie obrad.

4.Przyiecie protokolu z XLV 6eEii Rady Gminy Rybno.

Ad.4.Przviecie protokolu z XLv

Prz€wodniczecy Rady zwr&il sie do Rady o zabranie tlosu w sprawie protokolu z XLV sesii Rady

Gminy.

Uwag nie wniesiono.

Nast€pnie Przewodnicz4cy Rady - Pan AndEej Komacki Poddal Pod Slosowanie protok6l z XLV sesii

Rady Gminy.

Rada Gminy w tlGowaniu iawnym na Gtawowy sldad Rady 15 Radnych w obe.no6.i 14 Radnycb

glosami:

- 13 -,,2,a",

- O - ,,pneciel"

- 1 -,,wstrrymuifych 3i?"

przyjgla protokolu z XLV se8ii Rady Gminy Rybno.

Ad.s. Podiecie uchwalv w eprawie wieloletniei Proqnozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2m&

2032.

1) przedstawienie pzez W6ita Gminy oPinii Regionalnei lzby Obrachunkow€i w Olszwnie o Proiekcie

Wieloletniei kognozv Finansowei na lata 2018-2032

Skarbnik Gminy -Pani Zdzislawa Kanicz przedstawita Projekt budtety Gminy Rybno na 2018 rok

Nastepnie odczytala Uchwale Sktadu Orz€kai4cego Regionaln€, Izby Obrachunlowei w Olsztynie z

dnia 4 grudnia 2017 r. w prawie zaopiniowania Proiektu Wielolehiej Prognozy Finansowei Gminy

Rybno na lata 2018-2032.

Ninieisza uchwala stanowi zalqcznil do Protokolu.



2) podiecie uchwalv

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzq Komacki zwr6cil si€ do Wiceprzewodniczacego Rady pana

Dariusza Tary o odczytanie proiektu uchwal, w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy
Rybno na lara 201&2032:

Po odczytaniu projektu uchwaly przez Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gtGowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnobci 14 Radnych,glosami:
-12 -,,2a",
-0 - ,,przcciw"
- 2 -,,wstrrymuiqcych sif,,
podiela uchwal€ Nr XLVW2AT w sp.awie wietoletniej prognozy Finansowej cminy Rybno na lata
2A|3-20321

Uchwala stanowi zal4cznik do protokofu.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu panu Januszowi Kaczmarkowi, ktory pzedstawil
zakres zadan inwestycyjnych na 2018 mk, kr6re kd4 realizowane przez powiatoby Zarzqd Dr6g we
wsp6lpracy m.in. z cminq Rybno.

PrzewodniczEcy Rady - Pan Andrzei Komacki z pyta\ czy powiar przekaze Srodki finanjowe na
realizacjg projektu w zakresie budowy Swietlicy w Harrowcu.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego-pan Janusz Kaczmarek w odpowiedzi wskaza, iz nie posiada
wiedzy na temat wniosku cminy Rybno w sprawie udzielenia wsparcia na clofinansowanie
wspomnianej inwestycji.

Sekretarz cminy - Pani Jolanta Jendrycka wyjasnit, ii wniosek w niniejszej sprawie zostal przeslany
do Starostwa. Poinformowano tnt. IJrz4d, ia po otrzymaniu stosownego pozwolenra na budowe
wmosek zostanie przedlozony zarzqdowi powiaru.

Radny - Pan Pioh Kaminski zwr6cil sie do pana lanusza Kaczmarka, czy posiada iniormacie w
kwestii ewentualnej inwesryqi Debien-Rurnian. Wskazala , it wniosek w sprawie poprawy stanu
nawierzchni te.i drogi byl skladany pzez mieszkafic6w w 20.16 roku. ponadto z tej drogi kozysta
bardzo duza Iiczba mieszkaic6w



Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan lanusz Kaczmarek poinJormowal, ii wniosek w tej

sprawie zostanie pozytywnie rczpat]zony przpz z tzEd. Stwierdzil, it w jego ocenie droga ta

rzecz,'wiscie wyoragd gruntownej naprawy.

Soltys solectwa Gronowo-Pan Miroslaw Mgiykowski zwracaj4c si9 do Radnego Pana Janusza

Kaczmarka, zapytal drote powiatow4 na odcinku Gronowo do Sranicy z Ostaszew€m. Wskazal. iZ ta

droga r6l^.niei wymaga remontu. Czy N ptzyszlym roku mieszkaficy Gronowa mogq liczyd na

dokofi czenie tej przebudowy.

Radny Rady Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek w odPowiedzi wyjasnil' 12 na dzie6

dzisi€jszy nie posiada inlormaqi w tej sprawie. lednak2€ dalszy Przebieg tei inwestyqi zaleiy od woli

W6ita, a wiec zloi€nia wniosku w tei sPrawie. DoPiero w6wczas moina planowaa dalszy tok prac

Na tym dyskusje zakoiczono.

Ad"7. U€hwalenie budi€ts Gminv Rybno na 2mB rok

1) przedstawienie przez W6jta Gminy Proiektu budzetu wraz z uzasadnieniem;

W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski wskazal, \i Pani Skarbnik w swoim wyst4pieniu doSC

szrzeg6lowo przedstawila proiekt budZetu i iego uzasadnienie. Ponadto wskazal na Planowane

inwestycje w 2018 roku, miedzy innymi realizacia programu naprawczego drogi woiew6dzkiei nr 538

we wsp6lrya.y z Z[zqdem Dr6g Wojew6dzkich Czy tez naprawa dr6g w porozumieniu z Zarz4dem

DI6g Powiatowych. Wiasnil, i, proces dokoiczenia przebudowy drogi na odcinku Gronowo do

granicy z Ostaszewem zalely w d)Zei mierze od teto, czy uda si€ pozyskad srodki zewnetrzne

Ponadto realizowany hdzie Program Senior+ w SzczuPlinach. Zloiony zostal wniosek na Dzienny

Dom Opieki w ]etlii

Skarbnik Gminy - Pani Zdzklawa K^nicz odczytala Uchwal€ Skladu Orzekai4cego Regionalnei Izby

obrachunkowei w olsztynie z dnia 4 grudnia 2017 r. w sprawie Przedlozonego przez W6jta Gminy

Rybno projektu budzetu Gminy Rybno na 2018 rok.

Ninieisza uchwala stanowi zal4cznik do protokolu

preiclscJd!4!-bsdzclqr$

BudZehr i Finans6w Rady Gmin]' R)'bno w sprawie Droiektu budietu na 201 rck;



Przewodnicz4cy Rady poprosil o zabmnie gtosu przewodniczqcego Komisri Budzetu i Finans6w Rady

Gminy Rybno i przedstawienie opinii.

Prz€wodnicz4cy Komisji Budzetu i Finans6w - pan piotr Kaminski_wyj a$nil, ia 24 prtd,zieri|jia br .

zalotyl wniosek o udostgpnienie wniosk6w do budtetu na 2018 rok. Stwierdzil, ii kazdv mieszkaniec,

iak r6wnieZ podmioty prawne maiq prawo sktadar takie wnioski i powinny zostaC uwzgtednione w
budzecie. Podkre6lil, Zejako przewodniczery komisji budZetu mial prawo 4dad ich udostepnienia w
celu werfikaqi, czy neczywiScie a\alazty one swoje uiecie w projekcie budzetu. Kont.nuuiqc
wyja'n\|, i otrzymat wnioski sottys6w i radnych. Natomiast w kwestii udosepnienia pozostalych
wniosk6w zaslaniano sie ochronq danych w nich zawartych. Datei wyiasnit iZ na 6 grudnia br. zwolal
posiedzenie komisji budzeru i finans6w. Tego teZ dnia po otwarciu posiedz€nia i stwierdzeniu, Z ni€
ohzymal przedmiotowych wniosk6w, zamknql posiedzenie. Wskazal, ii w zaistniale, sytuacji dw6ch
czlonl6w komisji zwr6cilo sig o ponowne zwolanie komisii W odpowi€dzi udzielit odpowiedzi, ii
posiedzenie komisji zostanie zwolane niezwlocznie po otrzymaniu wniosk6w zloronych do budzetu
na 2018 rok. Komisja zostal zwolana pnez przewodni.z4cego Rady stwierdzaj4c, iz zgodrlie z
prawem nie miat takiego prawa. Wskazal iE r6wniet ta komisja po otwarciu przez niego posiedzenia
i stwierdzeniu, po raz kolejny braku otrzymania wniosk6w, zamknAl posiedzenie. Wyja6nil, i, pod
ieSo nieob€cnost, dalsze prowadzenie posiedzenia komisii przej4t jei wiceprzewodnicz4cy Waldemar
Resz*a. W zwiqzku z czym stwierdzil, i2 nie przedstawi opinii komisii w przedmiotowe, sprawe.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzyst€k wyjaJnil pojgcie budretu, wskazata na elementy romatne
uchwaly budzetowej. OponujAc w tym zakresie argumenty pzedstawione przez radneSo pana piotra
KanLir4skiego. Po czym przeszedl do om6wienia kwestii proceduralnej opiniowania protektu przez
komistg bud:ietu i finans6w, na czym powinna sie kierowaa komisja opiniujEc budzer odnoszqc sie
do zachowania przewodnicz4cego komisji budietu i finans6w ti. otwarcia i zamkniecla posiedzenia
komiii z uwagi na nimbzymanie wniosk6w stwierdzil, iz nie mialo ono uzsadnierua prawnego,
bylo wadliwe, Vzytaczaj4c w tym wzgledzie odpowiednie prz€pisy Statutu cminy. Dlatego wobec
zaistnialej sytuacji, baczqc na waSe syhaqi, komisja kontynuowala swoiq prac€, majqc clo rego pelne

Radny - Pan Pioh Kaminski stwierdzt iz prosit o udosepnienie wniosk6w, z kt6rymi komisia miala
pelne prawo zapoznaC sie opiniujqc projekt budiehr. poprosil o wskazanie przepisu prawnego, kt6ry
zabraniatby udostepnianie niniejszych wniosk6w.

Rad.a prawny - Pan Zbigniew Drzystek wiasnil, iz kwestiq budzqca wqtpliwosci rue ,esr zakaz
dostepno6.i informacji dla radnych. Kwestie t& 

^ateZy 
rczpaiywat pod k4tem kompetencji

wla6ciwych w tym zakresie dla organu wykonawczego i uchwalodawczego gminy. l,rzy czym



dzialanie tych organ6w musi bya oparte na obowi4zujecFn prawie. Przedstawil zagadnienie prawa

udostgpnia dokument6w radnym, opierajEc sie na stosownych aktach prawnych. WyjaJnil iakie dane

moga bya podstawq udostepnienia. Wskazala na wainA kwestie, ti. swobodne prawo o(eny i

ewentualnego uwzglednienia wniosk6w przez organ r^ykonawczy w trakcie konshukcji budtetu.

Wia3nil procedure udostepniana dokum€ntow na wniosek podmiotow, przede wszystkim kwestie

spomQ w zal(esie udost€pniania wniosk6w do budtetu, kt6re wptj,nely do W6ita Gminy.

Radny - Pan Piots Kamirnski zwracajac sie do radcy prawnego zapytal, czy w zakresie udzielania

informacji publicznej, od 2015 roku zmienity sie przepisy prawa.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek w odpowiedzi stwie:dzil, ia pytanie jest dol( nieprecyzine

Wyja6nil it przepisy tei ustawy sie zmieniaj4. Nie mniq jednak nie bylo zmian, kt6re dotyczyly ki6le

skladanych rtniosk6w do budietu.

Radny - Pan Piotr Kaminski wskazala, ii Prosi o wyia6nienie, czy od 2015 roku zmienily sie Przepisy,

w zakresie udostepniania wniosk6w. Czy iedn€ mozna udostePniad, a inne nie Podlegaia

udostepnieniu.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drz''stek wyja.snil, iz takich zmian nie bylo, ie ieden dokument iest

udostepniany a inny nie. Jesli ulegajE zamianie , to zwykle s4 to PrzePisy odnosz4ce sie do zasad

udost€pniania.

Radny - Pan Pioh Kaminski odnosz4c aie do wyPowiedzi radcy Prawnego stwierdzil, ii w taldm razie

w 2015 roku zostalo zlamane prawo w tym zakresie Bowiem w 2015 roku obzymal wnioski do

budi-etu na 2016 rok. Po czym wymienil Podmioty, kt6re ztoZyt taki wniosek

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara zwr6cil s& do radnego Pana Piotra Kamiriskiego,

Przewodniczacego Komiii Budietu i Finans6w, na iakiet Podstawie prawnej uzaletnial zwolanie

komisti, o kt6re wnioskowali czlonk6w komisji od uprzednieSo Przedlozenia mu wniosk6w do

budiretu. hzytoczyl w tym mieiscu reguhqe zawarte w Statucie Gminy, odnosz4ce sie do trybu

zwolania komisii na \aniosek jE cztonk6w.

Radny - Pan Piotr Kamifski odnoszqc si€ do w)?owiedzi radnego Pana Dariusza Tary stwierdzil, ii
prawem nadrzgdnym jest ustawa, zas statut Prawem podrz€dnym Przytoczyl Przepisy ustawy o

samorz4dzie gminnym w zakresie komPetengi przewodnicz4cego rady gminy. Nastepnie stwierdzil,

it ieieli nie posiada stosownych dokument6w nie bedne wykonywal swoich obowi4zk6w.



Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki zwr6cit sig do radnego pana pioha Kamiiskiego z
pytaniem, czy na komisj€, kt6ra odbyla sie 6 grudnia i t8 grudnia ohzymal ninieisze warioski .

Radny - Pan Piotr Kamifski w odpowiedzi w\iaSfl1t, ii,. zar6$no on jak i czlonkowie komisii nie
otrzymali wniosk6w. Doreczone zostaly tylko wnioski radnych i soltys6w. Stwierdzit , ze wnioski
byty niezbfdne w tym wypadku do pracy komisji.

Wicepzewodnicz4cy Rady - pan Dariusz Tara wska2ala na znaczenie prawne statutu gminy.
Stwierdzil, ze rada powinna w tej chwili zaj46 sig SciJle porzqdkiem obrad. Dodat r6wnie,, ie
potz4dek posiedzenia komisji budietu i finans6w nie przewid).wal analizy wniosk6w do budzetu

Radca prawny - Part Zbigniew Drzysrek odnoszQc sie do wypowiedzi radnego pana pioha

Kamiriskiego Wja6ni!, it pismo w sprawie zwolania posiedzenia komisji przez przewodniczqceSo
rady zawieralo podstawe prawnQ. Zatem opieralo sie na przepisach obowiEzujqcego prawa. Wyiasnil
t6wnie' , i2 opieranie argument6w dotyczqcych zwolania komisji na przepisach ustawy o
samorz4dzie gminnym jest bledne. Bowiem ustawa re$luje tylko og 6\ne zasadny, zaS sz.zeg'towy
byb dziatania komisii okresla statut gminy. W skazal, iL dziala ie Vzgwodniczqcego ncty w zakresie
zwolania komisji bylo prawidlowe i konieczne. Odni6sl sie jeszcze do kwesfi uclostepniania
dokument6w. Stwierdzil,2e to sprawa odpowiedzialnoki organu w tym zakesie.

Soltys solectwa credy - Pan Miroslaw Remus swie:dzil, rE dobro tminy i iej nrcszkanc6w iest
najwazniejsze. Nikt nie ma prawa dzialad na niekorzy5a tego dobra, przedkladaiqc nad ro sw6i
prywahy inter€s. Podkresli iU wedlug niego pr6buje sie zngz.zy( btldiqt, a rym samvm
uniemozliwid r€alizaqe planowanych inwestycji.

Soltys solectwa cronowo zwr6cit sie do radcy prawnego z pytanien, jak radni majE ocenic pracA
w6ita nie posiadai4€ stosownych dokumenr6w. Odni6sl sie do zapis6w kompetencrnych
przewodnicz4cego rady zawartych w ustawie o samorz4dzie gminnym. Jego zadaniem przepisy ten
iasno okresla kompetencje przewodnicz4ceto rady. Natomiast zapisy statutu regului4ce zaxres spraw
w tE materii sq niezgodne z prawexl.- Zauwa'yl, ie posiedzenie komisji powinno byd oparte na
dyskusii radnych i w6ita. W6tt nie moze traktowad uznaniowo ndnych czy soltys6w. Wedtug niego
na podstawie zlozonych wniosk6w komisja miata prawo ocenid realizacie budzetu.

PEewodniczqcy Rady -Pan Andrzei Komacki odnosz4c sig do wypowiedzi swoich pp€dm6wc6w,
zwr6cil sie do radcy prawnego z pytaniem, czy w zaistnialej sytuaqi, podiecie uchwaly budietowei na
dziiieis2ei seii, bfdzie mialo neSatywne skutki prawne.



Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek po raz kobny wyjasnil iZ twierdzenie, Ze przewodnicz4cy

rady nie mial prawa zwcrania komisri jest bledne. Wska"rl, ii wewnetrznq organi"acje organ6w

gminy okrella statut tminy. W t''m akcie prawnym nalety szukaa odpowiedzi, czy przewod\iczacy

radny mial prawo zwolania komisji. Ponadto wskazal, iZ w zakresie deficytu budZetu gminy opinie

wydala Regionalna lzba Obrachunkowa. WyjaSnil, ii prccedowanie uchwafy budr€towej jest

prawidlowe i bezpieczne. Wskazat ii opnie komisji budz€tu i finans6w o projekcie budZetu powinien

odczytaa jej wiceprzewodniczAcy.

Wiceprzewodnicz4cy Komisii BuaEetu i Finans6w - Pan Waldemar Reszka ra/iadnil, i2 wczorajsze

posiedzenie komisji Fowadzil z uwagi na decy4e przewodniczqceSo komisii. W swoim dzialaniu

kierowal sie opinie radcy prawnego. Po czyra odczttal opinie Komisji Budzetu i Finans6w w

przedmiocie projektu budZetu gminy Rybno na 2018 rok.

NiniEsza opinia stanowi zal4cznik do protokolu.

4) Stanowisko w6ita do ooinii i wniosk6w Komisii BudZetu i Finans6w;

W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski Podziglowal komisji za pozytywn4 oPinie proiektu

budiehr. Zaapelowal o rozt4dek i Podiecie uchwaty.

Po czym Przewodnicz4cy Rady zarzqdzil Przerw€ w obradach od Sodziny 1l"do 8odz. 1215.

Po przerwie Rada pzyst4pila do kolejneSo Punktu Porz4dtu obrad.

5) dyskusja.

Glos zabrali:

Mieszkaniec - Pan Edmund LiSman odni6sl si9 do wypowiedzi soltysa Pana Miroslawa Remus.

Ustosunkowal si9 do kwestii z-ac48ania kedytu Przez Smine m6wi4c, 2e z^cl4ga ie kred)'t6Lr' do

2014 roku bylo, jak niekt6rzy s4dzili wielkim zter . Za3 dzisrclszg dzi'a\ania w tlan zakresie haktuie

sie, iako form€ poprawy sytuacji gminy. Wia6nit ii do 2014 roku kredyt byl zaci4gany w PrzyPadku

braku Srodk6w wlasnych. Wskazal na realizowane w6wczas inwestyqe Wsk^zaL A w czasie

kampanii &yborczej zarzucano mu zadluianie 8miny. Natomiast dzisiaj zaciqga sie kredyt w takiq

wysoko6ci i na taki dtugi okres €zasu. Stwierdzil, it w 2015 roku, nieslusznyrn bylo stawianie

zarzut6w zl€t kondycji finansowg gminy. Wskazal, i2 w tamtym czasie Pozostala dost wysoka kwota

wolnych srodk6w. Stwrerdzll, iE dzi€ki jeSo dzialalnosci gmina odzyskala zwrot Podatku VAT



Zaapelowal do radnych o rozs4dek, w zakresie obci4zania gminy. podkr€5tit, i2 bior4c pod uwagg
obecnq sytuacje w zakresie pozyskiwania Stodk6w zewnetrznych, w najbliiszych latach gmina nie
odzyska 2adnego zwrotu poda&u VAT. Dokonat oceny dzialatnoki gminy, powolur4c s& na pozyqe
zajmowane FzEz gmine w istniej4cych ranlingach. podkreslil, iZ zateLy rnn na tym, aby gmina
rozwijala sie jal nailepiej i nie ma zamiaru burzyt budZetu 8miny.

Wiceprzewodnicz4cy Rady -pan Da usz Tara wskazat, i2 proiekr budZetu jest Eudny, ale
jednoczesnie ambitny i potrzebny gminie. W kwestii kredytu stwierdzil , 2e rzecrywijcie j€st $ysoki,
nie mniej jednak bior4c pod uwaSe poprzednie lata i wysokosd dochod6w , nie iest to kwota, kt6ra
negatt'wnie wptynie na rozw6j gminy. Wskazal, 2eb41'zie Btosowat za podieciem uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamtuiski stwierdzit, ii w ubieglym roku, przed podieciem uchwary budzetowei ,
Pan W6jt skladal wiele deklamcii i proiekt6w inwestycinych . zwr6cil uwage , ie nie z.'lt^la
wykonana ;adna inwesLycia. ZanuciL i pt*kt zaklada zbyt wysoki kredyr

Radny - Pan Piotr curgielewicz odni6sl sig do opinii radcy prawnego w sprawie zwotania komisii czy
te2 kwestii udostepniania dokument6w. Stwierdzil, 2e kaidy inny radca mialby w rej sprawie in]le
zdanie. Stwierdzil, iL zatot enia niniqszego proiektu budietu s4 powielane z roku na rok. Iego
zdaniem nie ma tu nic nowego. Stwierdzil, iZ wnioski skladane prz€z mieszkafic6w i inne podmioty
s4 bardzo wazne. Wvjasf.it, i nie ma zashzezeri aby korzystaC ze 6rodk6w unrnych i realizowai
skarbnil gminy o kwote zadlu2enia na konrcc roxu.

Soltys solectwa cronowo-pan Miroslaw Mpykowski odni6sl sie do stanu zadtuzenia gminy.
Negat'wnie odni6sl sie do kwestii planowanego zadtutenia gminy. Zarzucil w6itowi bak
konsekwencji w swoich zmierz€niach i ptanach inwstycincyh.

W czasie dyskusji obrady opu6cil radny - pan Dariusz Karbowski. Stan Radv 13 Radnvch.

Radny - Pan Pioh Kam iski zwr6cil sie do radnych _ pana Daiusza Tary, Jana Fafiriskiego, Czestawa
Mederskiego, Sylwesba Kasprowicz , Waldemara Reszki, crzegorza Roz€ntalskiego z pytaniem, czy
maja wiedze co zawieraj4 dzialy dotyczace zakupu uslug pozosratych.

Radny - Pan Czeslaw Mederski zwr6cil sie do przewodniczqcego Rady o przywr6cenie dyscyptiny
radnych. Negat,.wnie ocenil zachowanie radnego pana piotra Kamifukieso_

PrzewodniczEry rady - pan Andrzej Kornacki stwierdzil, iZ nie ma prawa odbieraa glosu m6wcom.
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Wskazaf ii pytania, kt6re w tej chwili padaj4 s4 bardzo wine i \+ymagaj4 wyjajnief. Wni6sl swoje

zaslzezEnia rr kwestii udzielonej pomocy finaruowej dla powiatu nowomiejskiego na realizacj€

inwestycii - przebudowa drogi na odcinku Truszczyr.y-Zwimatz. Zavtcil brak realizacji inwestyqi w

zakr$ie budowy remizy w Hartowcu.

Radny - Pan Piotr Kamirnski stwierdz4 ii chcial poznaa znaiomo6t projektu budZetu przez niekt6rych

iadnych.

Radny - Pan Waldemar Reszka komentujAc wypowiedz radnego Pana Piotra Kamiiskiego stwierdzil,

i2 ,,zakup uslug pozostalych" zawiera kwoty przeziaczo e na realizaqe wniosk6w, o kt6re radny

prosil.

Radny - Pan Piotr Kalnirlski nasepnie zapytal radnego Palla Crzegorza Rozentalskiego o wiedze na

temat zakupu uslug pozostalych-

Radny - Pa]l Grzegorz Rozentalski komentuj4c wyPowiedz radnego Pana Piotra Kamiriskiego

strarierdzil, ii to on jako prz€wodnicz4cy komisji budietu Powinien Posiadad wiedze w tej kwestii

Negat,.wnie ocenil zachowanie radneSo Pana Pioha Kamilskego.

Radny - PaIl Piotr Kamirlski w odpowiedzi wyialnil, iZ nie posiada wiedzy na ten temat- Zwr6cil sie

do radnego Pana Waldemara Reszki w iakim trybie zwolal kombje budzetowq.

Radny - Pan Waldemar Reszka wyia6nil, it iest Swiadomy swoich dzialaf i Poniesie ewentualne

konsekwenqe sworego dzialania.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wskazala, iZ kwestia zwolania komisii zostala iuz

szczeg6lowo om6wiona.

Radna - Pani Agnieszka Wysocka negatywnie ocenila dotychczasow4 dzialalnoSa w6ita Wskazala, ii

w mrejscowosci Grqdy nie pocztniono iadnych inwestycji. poza rca\zag4 funduszu soleckieSo

Zaft\rcila btak porozumienia i rcz 6w ze strony w6jta w kwestii rozwoiu gminy Zarzucifa brak

realizacji inwestycji gminnych.

Radny - Pan Marian Granica zwr6cil uwage, ie konhowersie kt6re trwai wok6l budietu maje swoie

Zr6dlo. Stwierdzil ii nie bedzie Slosowal za budietem, skoro nie moina znalezd porozumienia.

Negatywnie ocenil sta]l planowanego zadlujenia, zarzucaiqc tym samym brak kon-kretnego dzialania

w ostatnich trzech latach kadenqi.
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Soltys solectwa Rybno - Pan Henryk Wisniewski zwr6cit sie do Skarbnik cminy z pytaniem o proces

przebiegu realizacji inwestyqi budowa targowiska gminnego.

Skarbnil cminy - Pani Zdzktawa t<anicz w odpowiedzi wskazata, iZ inwestycja o kt6r4 pytal pan

soltys iest dwuletnia. Odniosla sie do sprawy wysokosci zadtuzenia w powszednich latach oraz
zaci4gnietych kedyt6w. WyiaJnila. iZ pocz4wszy od 2015 roku i w koleinych tatach budret zakladat
zaci4gniecie kledytu. JednakZe zostal zaci4gniety dopiero w roku 2017. Wyjasnila kwestie
tinansowania planowanych inwestycii. Nastepnie poinJormowala o stanie zadfuZ,enia na koniec 2017
roku oraz o planowanei kwocie zadluZenia w roku 2018. Odnosz4c sie do wypowiedzi radnego pana

Pioka Kamiiskiego, kt6ry stawial pytanie, niekt6rym radnym w zakresie znaiomoki budZetu,
podkreslila iZ wyja6nieniu wszelkich wqtpliwosci sluzq posiedzenia komisji. Wskazala, ii radni
pewnie maj4 tal4 wiedz€, ale nie chc4 wypowiadat sie i odpowiadad na stawiane przez niego pytania.
Komentujqc wypowiedz radnej -pani Agnieszki Wysockiej zavucila iE brak obiektl.wizmu w
zakresie realizaqi budZehr, wnoszec tym samym o wyl4czmie inwestycii budor,vy drogi w
mrejscowo6ci crAdy w 2018 roku.

Radny - Pan Piotr Kamifski stwierdzit, iZ znane s4 mu zapisy poszczeg6tnych paraSral6w. Iego
intenqq bylo sprawdzenie wiedzy pozostalych radnych, skoro za chwile ma odbya sie Srosowanie nad
budzetem. Stwierdzil, ii kai.dy ma prawo do wtasnego zdania. Zapyrat o stan realzage nwesryqi
budowa targowjska.

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wia6nila, ii niniejsza inwestycja przebiegaa bedzie w ciAgr
dw6ch lat.

Radna - Pani Agnieszka Wysocka wyia6nita, iZ w swojej poprzedniei wypowiedzi wskazata, Ze nic nie
roslalo zrobrone pozd tunduszem sotectim.

Soltys solectwa cronowo - pan Mirostaw Mezykowski $yiasnil ii nikogo nie przekonuie do
podpis,.wania zabezpieczefl. ponadto negatywne ocenil wypowied, skarbnik gmmy w zakresrc
wylaczenia inwestycji budowa drogi w crqdach. Wedtug niego byl to element szanta.Zu. Zarzucil brak
porozumienia ze shony wladz gminy w zakresie rozwoiu gminy.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek komentu 4c stawiane

odpowiada rada nie maja uzasadnienia prawnego. Wskazal na

organom gminy.

tezy, i2 za wykonanie budtetu

kompebencje, kt6re przysluguj4
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Mieszkaniec - Pan Edmund Ligman negatywnie odni6sl si€ do meritum trwajecei dyskusji. Wyrazit

swote obawy co do przyszlep statusu uchwaly budtetowei. Wymzil wetpliwoSci co do opinii komisti

budzetu i finans6w w zalrcsie projektu budzetu.

Na tym dyskusje zakofczono.

6) podiecie uchwaly w sprawie uchwalenia budietu Gminy Rybno na 2018 rok.

Po odczytaniu uchwaly przez Wiceprzewodniczec€8o Rady, Przewodniczecy Rady poddal go pod

glosowanie:

Rada Cminy w glGowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13

Radnyclr go8ami:

-9 - ,,2 ",
-1 - ,,przeciw"
- 3 -,,w3trrymuiicych sie"
podida uchwale Nr XLVWyrT w sPrawi€ uchwalenia bud2etu Gminy Rybno na 2m8 rok

Uchwala stanowi zalqcznil do Protokolu.

Po czyfi Przewod^icz4cy Rady zarz4dzllPrzerwe w obradach od godz."l3* do godz.'L4-

Po przerwie Rada przyst4pila do realizacji kolejnego punktu porz4dku obrad.

W czasie przerwy obrady opus€ili radni Pan Marian Granica i Waldemar Reszka. Po Przerwie stan

Rady wynosi 11 radnych

Ad.8.Podiecie uchwal w nastlpuiacvch sprawach:

1) zmianv Wieloletniei Protnozv Finansowei Cminv Rvbno na lata 20U-m27

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do Radnego Pana Piotra Kaminskiego w

zastepstwie PrzewodniczqceSo wsp6lnego posiedzenia komisji resortowych Pana Dariusza

Karbowskiego o przedstawienie oPinii w sPrawie projektu uchwaty

Radny - Pan Piott Kamiiski poinformowal, ii proiekty uchwal w sPrawie zmiany wieloletniE

Prognozy Finansowej n^ lata 2017-mT otaz zmian w budi€cie Gminy Rybno na 2017 rok zostaly

pozytywnie zaoPiniowane Przez komisje resortowe

NasepniePrzewodniczqcy Rady otworzyl dyskusie

Pytaf nie wniesiono.

Na tym dyskusje zakonczono.
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Przewodnic4cy Rady zanknql dyskusje. po odczytaniu

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

projektu uchwaly przez

Rada Gminy w gloeowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci ll Radnyc[
elosami:ltt -,a"",
-0 - ,,przeciw"
- 0 -.,wstrzlmuj lcych si€,,
podiela uchwale Nr Xlvv8{f7 w sprawie zmiany Wieloletniei prognozy Finansowei Cminy
Rybno na la|a 2m7-m27

Uchwala stanowi zalEcznik do protokotu.

2l zmian w budZe€ie cminy Rvbno na 2Ot7 rok

PrzewodniczEcy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. po odczytaniu proiektu uchwaly przez
Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na Ntawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnogci tl Radnych,glosami:
-71 -,,7a",
- O - ,,prze.iw"
- 0 -,,wshzymuiqcych sie,,
podiela uchwale Nr XLVI/8yt7 w sprawie zmian w budtecie cminy Rybno na 2Ot7 rok
Uchwala stanowi zal4cznik do protokotu.

Przewodniczqcy Rady- pan Andrzei Kornacki zwr6cil sie do Radnego pana piotra Kamidskiego o
przedstawienie opinii w sprawie proiektu uchwaty.

Radny - Pan Pioh Kaminski poinformowal, iZ proiekt uchwaly w sprawie Cmimego hogramu
Profilaktyki Alkoholowej zostal pozyt.wnie aoprmowane.

Przewodniczacy Rady - Pan Andrzej Kornacki orworzyl dyskusje nad proiektem uchwaly.

Pytad nie wniesiono-

Pzewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusje. po odczytaniu projeltu uchwaly prz€z
Wiceprzewodnicz4ceSo Rady, poddal go pod glosowanie.

Raia_Gminy w gosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci tt Radnycl!gros.mr:
-11 -,,7a",
-0 - ,,pneciw"
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- 0 -,,wstrrymujqcych ri€"
podjela uchwale Nr XLW8ffl7 w sprawie Gminnego Protra|lru Profilaktyki i Rozwiezywania

Problem6w Alkoholo{,ych.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

4) rrzviecia sprawozdania z realizacii prorxamu uuwania wvrob6w zawieraiqcych azbet z terenu
cminv Rvbno w m16 roku:

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzej Kornacki zwr6cil sie do Radnego Pana Piotra Kamiiskiego o

przedstawienie opinii w sprawie prcjektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinformowal, ii projekt uchwaly w sPrawie przyjecia sPrawozdania z
realizacji progiamu usuwania wyrob6w zawieraj4cych azbest z terenu Gminy Rybno w 2016 roku;
zostal pozytywnie zaopiniowany.

Przewodnicz4cy Rady - Pan AndrzeiKornacki otworzyl dyskusj€ nad proiektem uchwaly.

Ifrtari nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusje. Po odczytaniu proiektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rad, poddal 80 pod Slosowanie.

Rada cminy w gl$owaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 11 Radnycb
glosami:
-11 -,,a",
-O - ,,pneciut"
- 0 -,,wstrrymuiqcych 6ie"
podjela uchwale Nr XLW8T77 w sptawie Przi?cia sPrawozdania z realizacji Prc8lamu usuwania

wyrob6w zawieraiecych azbet z terenu Gminy Rybno w 2(n6 roku.

Uchwala stanowi zalqcznil do Protokolu.

5) przviecia ,.Proq/amu Ockonv Srodowiska dla Gminv Rybno do roku 2020:

Przewodnicz4cy Rady- Pan Andrzei Komacki zwr6cil sie do RadneSo Pana Pioha KaminskieSo o

przedstawienie opinii w sprawie Proiektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamituki poinformowal, i2 Proiekt uchwaly w sprawie przi€cia ,'Programu

Ochrony Srodowiska dla Gminy Rybno do roku 2020" zastal z?.opi^iowany Pozytywnie

Przewodnicz4ry Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyl dyskusie nad projektem uchwaty.

Pytai nie wniesiono.

Przewodnicz4cy Rady zamknql dyskuiie. Po odczytaniu Projektu uchwaty Pz€z

Wiceprzewodniczecego Rady, poddal So Pod Slosor r'anie.

Rada Gminy w gloeowaniu iawnlan na ustawowy sklad Rady 15 Radny.h w obecno6ci 11 Radnych,
glosami:
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-aO -,2 ",
-0 - ,,ptzeciut"
- 1 -,,wstrzymuj4cych sif,'
podida uchwalg Nr XLVVS?117 w sqawie ptzyjecia ,,programu Ochrony Srodowtuka dla cminy
Rybno do rcku 2020;

Uchwala stanowi zalqcznik do prctokolu.

Przewod^icz4cy Rady- Pan turdrzg Kornacki zwr6cil si€ do Radnego parla piotra Kamiiskiego o
przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radny - Pan Piotr Kamiriski poinJormowal, ii proiekt uchwaly w sprawie uzgodnienia proFktu
uchwaly Sejmiku Woiew6dztwa Warmifisk-MazuEkiego w sprawie Hartowieckiego Obszaru
Chonionego Krajobrazu,

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzei Kornacki otworzyl dyskusie nad proiekrem uchwary.

GIos zablali:

Radny - Pan Piotr curgielewicz zwr6cil sie o rozwage i oshoZnog6 w podejmowaniu przedmiotowej
uchwaly.

W6it Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski v{iaSnjl, i2 na tereni€ Hartowieckiego Obszaru
chonionego wystepuie szereg ograniczefi. Niniqsza uchwara ma je zniwerowae. Gmina zabiegala o
to.

Przewodnicz4cy Rady - pan Andrzei Kornacki stwielcLzit, iL nie byl 6wiadomy, ze gmma cz',n a
dzialania w tym zakresie.

Wiceprzewodniczacy Rady-pan Dariusz Tara wskazata, iz podczas komisii projekt ten zostal
om6wiony i wyjaSnione wszelkie wetpliwoki w tym zakresie.

Na tym dyskusje zakonczono.

PrzP-wodj].icz4cy Rady zamkn4l dyskusie. po odczytaniu proiektu uchwaty przez
Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

R"da Gminy w glosowani u iawnym na ustawowy sklad Rady t5 Radnych w obecnoici t1 Radnych,grosamr:
-7O - ,,2a",
- o - ,,prze.iw"

Hartowieckieto Obszaru Chronioneto Kraiobrazu;
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- r -,,wstrzymuiecych sie"
podiela uchwal? Nr xLvWAT w sprawie vAodnienia proiektu uchwaly Sejmiku woiew6dztwa

Warmiisk-Mazurskieto w sprawie Hartowiecki€go Obszaru Chronionego Kajobrazu;

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

Tlzatwierdzenia planu pracv Komisii Rewi4yjnei Rad!, Gminy Rybno na 2018 rok

Przewodnicz4cy Rady poprosilo zabranie glosu Przewodniczqcego Komisii Rewizinej

Pzewodnicz4cy Komisji Rewizinej - Pan Sylwester Kasprowicz poprosil o przyjecie ninieiszeSo

planu pracy komisii.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzei Kornacki otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytafr nie wniesiono.

Ptzgwodnrczacy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly Przez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w tlosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci ll Radnych,

dosami:
-71 - ,,2 ",
-0 - ,,prze.iw"
- 0 -,,wstrzymuiAcy.h sig"
podiela uchwale Nr xlvl/gqr7 w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Kombji Rewizyinei Rady

Gminy Rybno na 2018 rok.

Uchwala stanowi zalecznik do pmtokotu

8lzatwierdzenia plan6w oracy komisii stalvch Radv Gminv Rybno na 2018 rok.

Przewodniczqcy Rady poprosilo zabranie glosu Przewodniczqcych Komisii stalych.

Przewodnicz4cy komisii statych Rady Gminy Rybno poprosili o przyjecie plan6w Pracy wlakiwych

im komisii.

Przewodniczacy Rady - Pan Andrzej Kornacki otworzyt dyskusje nad projektem uchwaly

tltan nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l dyskusie. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodnicz4cego Rady, poddat go pod glosowanie.

Rada Gminy ' glosowaniu jawnym na wtawowy eklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 11 Radnyclr

tlosami:
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-71 - ,,2 ",
-O - ,,przrciw"
- 0 -,,wstrzymuiQcych sie"
podieta uchwale Nt XLvWtlT w sprawie zatwierdzenia plan6w pracy komieji stalych Rady
Gminy Rybno na 2018 rok.

Uchwala stanowi zalAcznik do protokotu.

Ad. g.Wolne wnioski i zapytania.

Clos z.brali:

W6jt Cminy - Pan Tomasz W€grzynowski podzrekowal ndzie za przyiecie bud:ietu na 2018 rok. W
zvti4zk]d ze zbl:lz'aj4cyn:Li sie jwietami zlozyl wszystkim obecnym iyczenia.

Przewodniczqcy Rady - Pan Andrzej Komacki zloZyl wszystkim obecnym iyczenia Swqte{zne.

Ad,9.Zamkniecie obrad.

O godz.14:35 Ptzewodniczqcy Rady pan Andrz€t Kornacki _ wobec wyczerpania dziennego porz4dku
obrad - zamkn4l obrady XLVI sesji zwyczajnej Rady cminy Rybno.

Na tym protok6l zakonczono.

Ptotokolowala:
NSPEKTORwr.r. 
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Do niniejszego protokolu zallcznik formalny stanowi ece obraz i diwiek.
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